
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 28 

XXVIII Posiedzenie w dniu 28 stycznia 2021 r. 

Obrady rozpoczęto 28 stycznia 2021 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:21 tego samego 

dnia. Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym, poprzez wideokonferencję. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak-Puk 

2. Włodzimierz Drótkowski 

3. Sławomir Grzelczyk 

4. Anna Jaworska 

5. Gabriela Kasperska 

6. Wiesław Kasperski 

7. Rafał Klem 

8. Krzysztof Łączny 

9. Piotr Majer 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Pan Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja odbywa się w trybie zdalnym oraz, że jest nagrywana i transmitowana 

zgodnie z wymogiem ustawowym. Sprawdził obecność, poprzez wyczytywanie kolejno 

radnych, którzy głosowo potwierdzali swoją obecność. W sesji uczestniczyło 14 radnych – 

Rada jest władna w podejmowaniu uchwał. W posiedzeniu uczestniczyli także Burmistrz 

Śmigla Małgorzata Adamczak, Zastępca Burmistrza Marcin Jurga, Skarbnik Śmigla Ewa 

Mituła, Kierownik OPS Barbara Kuderska, Kierownik Wydziału Infrastruktury Joanna Psiuk, 

pracownicy Urzędu Małgorzata Pelec i Kamil Dworczak. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został przesłany do radnych w stosownym 

terminie w związku z powyższym nie ma obowiązku odczytania. Uwag do porządku sesji nie 

było. 

Przewodniczący Rady poinformował, że 27 stycznia 2021 r. wpłynęło pismo od Burmistrza 

Śmigla z prośbą o wprowadzenie do porządku sesji dwóch projektów uchwał:  

utworzenia związku powiatowo-gminnego "Wielkopolski Transport Regionalny"                           

oraz przyjęcia statutu związku powiatowo - gminnego "Wielkopolski Transport Regionalny". 



Aby zmienić porządek obrad wymagana jest bezwzględna ilość głosów ustawowego składu 

rady. 

Projekty uchwał przedstawiła Kierownik Wydziału Infrastruktury Joanna Psiuk.  

Proponuje się podjęcie uchwały w sprawie utworzenia związku powiatowo-gminnego 

„Wielkopolski Transport Regionalny”. Inicjatorem tego związku jest Powiat Poznański. 

Związek docelowo ma zrzeszać 23 samorządy, z miastem Poznań na czele. Nadrzędnym 

celem związku jest utworzenie połączeń miedzy gminami i powiatami w obrębie 

województwa wielkopolskiego i uzupełnienie kolei sieci metropolitalnej.  

Proponuje się podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu „Wielkopolski Transport 

Regionalny”. Statut Związku określa kto jest uczestnikami związku, jego zadania, organy                      

i ich kompetencje, a także majątek, plan finansowy, siatkę połączeń i składki. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie wprowadzenia do porządku sesji w pkt. 9 ppkt 7 projektu uchwały                                            

w sprawie utworzenia związku powiatowo-gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny” 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie wprowadzenia do porządku sesji w pkt. 9 ppkt 8 projektu uchwały                                            

w sprawie przyjęcia statutu związku powiatowo-gminnego „Wielkopolski Transport 

Regionalny” stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji ze zmianami stanowi załącznik nr 4 

do protokołu. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu z XXVII sesji Rady 

Miejskiej Śmigla i wiernie odzwierciedla przebieg sesji. Protokół jest do wglądu w Biurze 

Rady. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie przyjęcia protokołu z XXVII sesji Rady załącznik nr 5 do protokołu. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Pytań nie było. 

Uczczono chwilą ciszy zmarłego Bernarda Turskiego. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Pytań nie było. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał poprosił o przybliżenie punktów 9 i 10 dotyczących 

szczepień przeciw Covid -19. 



Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak na wideokonferencji z Pełnomocnikiem Wojewody 

przekazano wytyczne przekazano podstawowe informacje m.in. jak dowozić seniorów. 

Poinformowała, że pracownik Urzędu także udziela informacji dotyczących szczepień. 

Zastępca Burmistrza Marcin Jurga poinformował, że gminy mają zorganizować transport 

osób, które nie mogą same dotrzeć na szczepienie (np. osoby z trudnościami ruchowymi). 

Liczba punktów szczepień oraz ilości szczepionek nie jest zależne od Gminy. Na razie 

brakuje szczepionek.  

Radny Alfred Splisteser zapytał o zarządzenie dotyczące naboru na stanowisko referenta w 

Wydziale Promocji i Projektów. Co dokładnie się zmienia. 

Burmistrz Śmigla poinformowała, że szuka osoby na zastępstwo do sekretariatu z uwagi na 

nieobecność sekretarki spowodowanej ciążą. 

Więcej pytań nie było. 

7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Nie było. 

8. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej Śmigla za IV kwartał 2020 r.: 

1) Rewizyjnej, 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Jaworska – 

sprawozdanie stanowi załącznik nr 9. 

2) Skarg, Wniosków i Petycji, 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał 

Skrzypczak – sprawozdanie stanowi załącznik nr 10. 

3) Finansowo – Gospodarczej, 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta 

Adamczak – Puk  – sprawozdanie stanowi załącznik nr 11. 

4) Spraw Społecznych, 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Danuta Strzelczyk – 

sprawozdanie stanowi załącznik nr 12. 

5) Planowania i Rozwoju, 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir 

Grzelczyk – sprawozdanie stanowi załącznik nr 13. 

6) Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony 

Środowiska Alfred Splisteser – sprawozdanie stanowi załącznik nr 14. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 



1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2021, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła. Po stronie dochodów dokonuje 

się następujących zmian:  

a) Rozdział 75616 Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków                          

i darowizn, podatku od czynności cywilno-prawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób 

fizycznych – zastąpienie dochodów z opłaty targowej dochodami z tytułu rekompensaty na 

poziomie wykonania tych dochodów w 2019 roku. Na podstawie ustawy z dnia 9 grudnia 

2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych zawieszono pobór opłaty skarbowej w 2021 roku. Ustawa 

przewiduje rekompensatę dla gminy z tego tytułu. Dokonano także korekty planu wpływów                                   

z tytułu podatku od środków transportowych. 

Po stronie wydatków dokonuje się następujących zmian: 

a) Rozdział 60016 - Drogi publiczne gminne: 

- przesunięcie kwoty 35.000 zł na realizację zadania majątkowego „Budowa drogi dojazdowej 

do gruntów rolnych w miejscowości Olszewo (droga gminna nr 590041P "Al. Czereśniowa" 

Stare Bojanowo - Olszewo) – zwiększenie wartości realizacji tego zadania”. 

- zwiększenie wartości realizacji zadania: „Przebudowa ul. Słowackiego w Śmiglu” - zadanie 

realizowane z udziałem środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, o kwotę 

17,72 (wartość odsetek od środków z RFIL utrzymywanych na oprocentowanym rachunku 

bankowym). 

b) Rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne – zwiększenie wydatków o kwotę 300.000,00 zł 

i wprowadzenie zadania majątkowego „Budowa budynku szatni sportowej wraz z częścią 

magazynową i rekreacyjną dla OSP Wonieść” – zadanie realizowane z udziałem środków z 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. (Całkowita wartość zadania to kwota420.000,00 

zł). 

c) Rozdział 80101 – Szkoły Podstawowe: zwiększenie wydatków o kwotę 90.736,18 zł na 

podstawie rozliczenia wykonania wydatków ze środków otrzymanych w 2019 roku na 

realizację Programu Erasmus + „Praca to sukces, a czas to pieniądz, czyli powrót do korzeni”, 

które nie zostały wykorzystane w 2020 roku, prowadzonego przez szkołę Podstawową im. 

Konstytucji 3 Maja w Śmiglu. 

d) Rozdziały 90004 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 92109 – Domy i ośrodki 

kultury, świetlice i kluby oraz 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej – przesunięcia                           

w ramach funduszu sołeckiego. 

Po stronie przychodów dokonuje się następujących zmian: 

a) paragraf 905 „Przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów       

i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania 

budżetu określonymi w odrębnych ustawach” - zwiększenie o kwotę 300.017,72 zł,                                 

w związku z otrzymaniem w 2020 roku kwoty 300.000 zł z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych (RFIL) na realizację zadania inwestycyjnego: „Budowa budynku szatni sportowej 

wraz z częścią magazynową i rekreacyjną dla OSP Wonieść” oraz otrzymanych odsetek od 

środków z RFIL utrzymywanych na oprocentowanym rachunku bankowym. 

b) paragraf 906 „Przychody jednostek samorządu terytorialnego z wynikających z rozliczenia 

środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu 

lub zadania finansowanego z udziałem tych środków” – zwiększenie o kwotę 90.736,18 zł na 

podstawie rozliczenia wykonania wydatków ze środków otrzymanych w 2019 roku na 

realizację Programu Erasmus + „Praca to sukces, a czas to pieniądz, czyli powrót do korzeni” 

prowadzonego przez szkołę Podstawową im. Konstytucji 3 Maja w Śmiglu. 



Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Śmigiel na rok 2021 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Uchwała nr XXVIII/261/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16. 

 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2021-2031, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla. Zmiany WPF wynikają ze zmian w budżecie. 

Dodano przedsięwzięcie Erasmus + "Praca to sukces, a czas to pieniądz - przedsięwzięcie nie 

zostało ukończone w 2020 roku i jego realizacja będzie kontynuowana w 2021 roku. 

Dokonano zmiany w zakresie przedsięwzięcia pn. Budowa drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych w miejscowości Olszewo (droga gminna nr 590041P "Al. Czereśniowa" Stare 

Bojanowo - Olszewo) - zwiększono limit wydatków na to przedsięwzięcie w 2021 roku, 

stosownie zaktualizowano limit zobowiązań oraz łączne nakłady finansowe. 

 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2021 – 2031 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Uchwała nr XXVIII/262/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18. 

 

3) szczegółowych zasad przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, a także zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania, 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik OPS Barbara Kuderska. Realizacja usług 

opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych jest zadaniem Gminy o charakterze 

obowiązkowym. Szczegółowe warunki ich realizacji określa Rada Gminy. Projekt uchwały 

został dostosowany do zaleceń Wojewody Wielkopolskiego i określa zasady przyznawania 

usług opiekuńczych, sposób odpłatności za usługi opiekuńcze. W projekcie zapisano także 

szczegółowe warunki uprawniające do całkowitego i częściowego zwolnienia, tryb pobierania 

opłat. 

Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna ze zmianami. Komisja składa wniosek                     

o zamianę w projekcie uchwały w par. 5 pkt. 2, ppkt. 1), 2), 3) słów „co do” na „z”. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych w sprawie zamiany słów „co 

do” na „z” w par. 5 pkt. 2 ppkt. 1), 2), 3) w projekcie uchwały w sprawie szczegółowych 

zasad przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze a także zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 



Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna ze zmianami. Komisja składa 

wniosek o zamianę w projekcie uchwały w par. 5 pkt. 2, ppkt. 1), 2), 3) słów „co do” na „z”. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie wniosku Komisji Finansowo - Gospodarczej w sprawie zamiany 

słów „co do” na „z” w par. 5 pkt. 2 ppkt. 1), 2), 3) w projekcie uchwały w sprawie 

szczegółowych zasad przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze a także zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie podjęcia uchwały w sprawie szczegółowych zasad przyznawania 

oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze a także zasad 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania ze 

zmianami stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Uchwała nr XXVIII/263/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 22. 

 

4) nadania nazwy ulicy Topolowej w Starym Bojanowie, 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Pelec pracownica Urzędu. Konieczność nadania 

nazwy ulicy działką o nr geod. 362 i 355/21 w Starym Bojanowie będącej drogą gminną 

spowodowana była wnioskiem o nadanie nazwy ulicy. Nadanie nazwy ulicy dla tego rejonu 

Starego Bojanowa jest niezbędne, ponieważ umożliwi ustalenie właściwej numeracji 

porządkowej dla przyległych do ulicy nieruchomości, na których aktualnie powstaje 

zabudowa mieszkaniowa. 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Topolowej                               

w Starym Bojanowie stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Uchwała nr XXVIII/264/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 24. 

 

5) nadania nazwy ulicy Bajecznej w Starym Bojanowie, 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Pelec pracownica Urzędu. Konieczność nadania 

nazwy ulicy działce o nr geod. 355/20 w Starym Bojanowie będącej drogą prywatną 

spowodowana była wnioskiem właścicieli o nadanie nazwy ulicy, będącym jednocześnie 

zgodą, o której mowa w art.8 ust. 1a ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych. 

Nadanie nazwy ulicy dla tego rejonu Starego Bojanowa jest niezbędne, ponieważ umożliwi 

ustalenie właściwej numeracji porządkowej dla przyległych do ulicy nieruchomości, na 

których aktualnie powstaje zabudowa mieszkaniowa. 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 



Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Bajecznej                        

w Starym Bojanowie stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Uchwała nr XXVIII/265/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 26. 

 

6) zniesienia formy ochrony przyrody drzewa uznanego za pomnik przyrody, 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Urzędu Kamil Dworczak. W kompetencjach Rady 

Gminy jest ustanawianie lub znoszenie form ochrony przyrody. Ze stosownym wnioskiem                      

o usunięcie drzewa wystąpił Dyrektor Zespołu Szkół w Czaczu. Ponieważ drzewo jest 

pomnikiem przyrody, została zlecona opinia dendrologiczna. Potwierdziła ona, że drzewo 

stanowi zagrożenie dla dzieci na terenie szkoły. Drzewo Plata klonolistny rosnące w Czaczu 

na działce o nr 481/6 został ustanowiony za pomnik przyrody Rozporządzeniem nr 9/98 

Wojewody Leszczyńskiego z 8 grudnia 1998 r. Dlatego należało uzgodnić projekt uchwały                       

z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w Poznaniu. Projekt otrzymał pozytywną 

opinię. Drzewo straciło swoje walory przyrodnicze i stanowi zagrożenie w bezpieczeństwie 

powszechnym. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody 

drzewa uznanego za pomnik przyrody stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Uchwała nr XXVIII/266/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 28. 

 

7) utworzenia związku powiatowo-gminnego "Wielkopolski Transport Regionalny", 

Radny Sławomir Grzelczk powiedział, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i Komisji Finansowo – Gospodarczej, na którym 

było sporo wątpliwości. Dlatego zorganizowano wspólne posiedzenie wszystkich Komisji 

Rady, na którym udzielono sporo wyjaśnień, nie wynikających ze statutu. Dodał, że 

początkowe koszty nie są duże a szanse są spore. Pewne rozwiązania można byłoby 

zastosować w Gminie Śmigiel dla dobra dzieci, młodzieży i wszystkich mieszkańców. 

Więcej pytań nie  było. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie podjęcia uchwały w sprawie utworzenia związku powiatowo-

gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny” stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Uchwała nr XXVIII/267/2021 została pojęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 30. 

8) przyjęcia statutu związku powiatowo - gminnego "Wielkopolski Transport Regionalny". 

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał czy wszyscy członkowie przyjmują statut w jednej 

formie, jednobrzmiący. 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Joanna Psiuk odpowiedziała, że tak. 

Więcej pytań nie było. 



 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej Śmigla na XXVIII sesji w dniu 

28.01.2021 r. w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia statutu związku powiatowo-

gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny” stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Uchwała nr XXVIII/268/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 32. 

 

10. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 

Brak. 

 

11. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Brak. 

 

12. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja planowana jest na 25 lutego br.  

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał kiedy będzie wykonany krótki odcinek Al. Czereśniowej, 

zaapelował o uprzątnięcie leżących gałęzi na trasie Stare Bojanowo – Spławie oraz wycinkę 

krzewów. Zapytał Burmistrz Śmigla czy Gmina ma jakiś wpływ na ciągłe pożary w Przysiece 

Polskiej, które zanieczyszczają powietrze. Należy się przyjrzeć ciągłym pożarom na tym 

terenie. 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Joanna Psiuk wyjaśniła, że w najbliższych tygodniach 

zostanie podpisana umowa z wykonawcą na Al. Czereśniową i termin wykonania jest do 

końca marca. Roboty przez kolej nie są wykonane ponieważ brakuje nawierzchni. Jak Gmina 

wykona nawierzchnię, firma Torpol będzie mogła odebrać omawiany odcinek. Usuniecie 

gałęzi i wycinki są ciągle monitowane, często są przeprowadzane rozmowy z Panem 

Gabrielskim w tej sprawie. 

Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak wyjaśniła, że Gmina ma ograniczone możliwości 

działania. Zostało wystosowane pismo do Wielkopolskiego Inspektoratu Ochrony Środowiska 

w Poznaniu wraz z otrzymanymi filmikami mieszkańców. Gmina sprawdzała co można tam 

wywozić i praktycznie wszystkie odpady są tam składowane. Gmina nie ma możliwości 

większej kontroli. Wystarczy jeżeli firma ma zgody Urzędu Marszałkowskiego lub Starosty. 

Właściciel firmy jest skory do rozmowy z mieszkańcami. Nadmieniała, że otrzymała filmiki, 

które zostały nagrane na trzy dni przez pożarem i było widać jakieś zadymienie.  

Radny Sławomir Szudra dodał, że to Wielkopolski Inspektorat Ochrony Środowiska powinien 

nadzorować firmę i ewentualnie karać. 

Radny Rafał Klem zapytał o ul. Półwiejską, na której wyłożona jest trylinka. Po odbyciu 

remontów nawierzchnia jest w tragicznym stanie. Czy można byłoby ułożyć od nowa ta 

trylinkę. 

Joanna Psiuk odpowiedziała, że tam nawierzchnia nie została jeszcze odtworzona. Zakład 

Komunalny miał większe dziury zniwelować. Nie jest jeszcze dokładnie ustalony remont 

dróg. Prace nie zostały zakończone i nawierzchnia nie został jeszcze odtworzona. 

Małgorzata Adamczak dodała, że można zgłaszać sugestie mieszkańców. Na chwilę obecną 

trzeba się zastanowić co robić i na co wystarczą finanse. Czekają jeszcze za decyzję odnośnie 

dofinansowania na ścieżki rowerowe. 

Więcej głosów nie było. 

 

 

 



13. Zakończenie sesji. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie. 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Śmigla 

Wiesław Kasperski 

  

 

Przygotował(a): Paulina Bobowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


